

ADVANTAGES OF A COMPREHENSIVE UNIFIED SOCIAL REGISTRY FOR LEBANON (1/2)



A necessary first step for implementing both short-term safety nets and long-term social protection schemes in Lebanon is a comprehensive unified digital national social registry.

COMPREHENSIVE: a single common database for all residents in the country (not limited to citizens) that includes key information about current and potential beneficiaries of social programs.

UNIFIED: a single common database that is used by all current and future social protection programs and ultimately other government programs (health, education, etc.).

MORE SHOCK-RESPONSIVE



The multiplicity and severity of crises call for an agile and dynamic process for inclusion/exclusion of beneficiaries, while at the same time capable of quick scalability (horizontal or vertical expansion) during a shock.

Coordination and harmonization across multiple social programs lowers the burden of multiple registrations on the poor and vulnerable and hence decreases the chances of exclusion.



ENHANCED INCLUSIVENESS

This project is implemented at the American University of Beirut and is funded by Oxfam. The views expressed in this document are the sole responsibility of the authors and do not necessarily reflect the views of Oxfam or the American University of Beirut. For more info please contact the Principal Investigator, senior fellow at LCPS and associate professor at AUB, Dr. Leila Dagher at ld08@aub.edu.lb

ADVANTAGES OF A COMPREHENSIVE UNIFIED SOCIAL REGISTRY FOR LEBANON (2/2)



A necessary first step for implementing both short-term safety nets and long-term social protection schemes in Lebanon is a comprehensive unified digital national social registry.

REDUCE ADMINISTRATIVE COSTS



Using the same database across multiple government programs results in decreased administrative costs due to economies of scale.

Having a unique electronic identifier can help combat duplication of benefits and eliminate different types of cheating made possible in non-digital data systems.



MINIMIZE DUPLICATION AND FRAUD

IMPROVED TRANSPARENCY



A unified digital registry provides more accuracy and transparent information thus improving trust in the government.

This project is implemented at the American University of Beirut and is funded by Oxfam. The views expressed in this document are the sole responsibility of the authors and do not necessarily reflect the views of Oxfam or the American University of Beirut. For more info please contact the Principal Investigator, senior fellow at LCPS and associate professor at AUB, Dr. Leila Dagher at ld08@aub.edu.lb

يشكل إنشاء سجل اجتماعي وطني رقمي موحد وشامل خطوة أولى ضرورية لتنفيذ كلِّ من شبكات الأمان قصيرة الأمد وخطط الحماية الاجتماعية طويلة الأمد في لبنان.



التنسيق والمواءمة بين برامج اجتماعية متعددة يقلل من عبء التسجيلات المتعددة على الفقراء والفئات الهشة وبالتالي يقلل من إمكانية إستبعادهم.



الشمولية المعززة

إستجابة أكثر للصدّات



تتطلب الأزمات المتشابكة والمعقدة مرونة وديناميكية في عملية إدراج أو إستبعاد المستفيدين المحتملين، بالتوازي مع توفر قدرة على التوسع السريع في الإستجابات (التوسع الأفقي أو الرأسي) أثناء الصدمة.

سجل شامل: قاعدة بيانات مشتركة واحدة لجميع المقيمين في الدولة (لا تقتصر على المواطنين) تتضمن معلومات أساسية حول المستفيدين الحاليين والمحتملين من البرامج الاجتماعية.

سجل موحد: قاعدة بيانات مشتركة واحدة يتم إستخدامها من قبل جميع برامج الحماية الاجتماعية الحالية والمستقبلية و على الأرجح البرامج الحكومية الأخرى (مثل الصحة والتعليم وغيرها).

تم تنفيذ هذا المشروع في الجامعة الأمريكية في بيروت بتمويل من منظمة أو كسفام. إنّ الآراء الواردة في هذه الوثيقة هي مسؤولية المؤلفين وحدهم ولا تعكس بالضرورة آراء منظمة أو كسفام أو الجامعة الأمريكية في بيروت. لمزيد من المعلومات، يُرجى التواصل مع الباحثة الرئيسية، الزميلة الباحثة لدى المركز اللبناني للدراسات والأستاذة المشاركة في الجامعة الأميركية في بيروت، د. ليلى داغر على البريد الإلكتروني ld08@aub.edu

يشكل إنشاء سجل اجتماعي وطني رقمي موحد وشامل خطوة أولى ضرورية لتنفيذ كلِّ من شبكات الأمان قصيرة الأمد وخطط الحماية الاجتماعية طويلة الأمد في لبنان.



زيادة الشفافية



يوفر السجل الرقمي الموحد معلومات أكثر دقة وشفافية وبالتالي يعزز الثقة في الحكومة.

يساعد وجود معرّف إلكتروني فريد لكل مستفيد/مقدّم طلب إستفادة في مكافحة إزدواجية تقديم المساعدات والقضاء على أنواع مختلفة من الغش الممكنة في أنظمة البيانات غير الرقمية.



تقليل الإزدواجية والحد من الإحتيال

تقليل التكاليف الإدارية



يساهم إستخدام قاعدة بيانات واحدة في برامج حكومية متعددة في إنخفاض التكاليف الإدارية بسبب وفورات الحجم.

تم تنفيذ هذا المشروع في الجامعة الأمريكية في بيروت بتمويل من منظمة أوكسفام. إنّ الآراء الواردة في هذه الوثيقة هي مسؤولية المؤلفين وحدهم ولا تعكس بالضرورة آراء منظمة أوكسفام أو الجامعة الأمريكية في بيروت. لمزيد من المعلومات، يُرجى التواصل مع الباحثة الرئيسية، الزميلة الباحثة لدى المركز اللبناني للدراسات والأستاذة المشاركة في الجامعة الأميركية في بيروت، د. ليلى داغر على البريد الإلكتروني ld08@aub.edu